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Wijchen waakt / Wijkwatchers:  
mogelijkheden, wensen en behoeften 
 
 
 
De gemeente Wijchen is voornemens om bewoners te faciliteren en ondersteunen in het opzetten van 
wijkwatchers en het stimuleren van bewoners om een bijdrage te leveren aan de veiligheid in de eigen 
wijk. MEER Welzijn heeft in kaart gebracht welke mogelijkheden, wensen en behoeften er zijn. 
Hieronder een samenvatting van de activiteiten die ondernomen zijn, gevolgd door conclusies en 
aanbevelingen. 
 
 
Algemeen 

 Verreweg de meeste bewoners die MEER gesproken heeft over dit onderwerp geven aan dat 
ze zich niet onveilig voelen en dat als er iets zou zijn ze mensen in de buurt hebben waar ze 
wel terecht kunnen.  
Bewoners die weinig contact in de buurt hebben geven vaak als antwoord dat het in hun buurt 
toch niet zal lukken.  
Het lijkt dat naar aanleiding van incidenten bewoners meestal tijdelijk, iets angstiger zijn en 
voorzorgsmaatregelen nemen. 
Een enkeling geeft aan wel bang te zijn.  

 Opmerkelijk is, dat verschillende malen buitenlanders (meestal Polen) als bron van 
onveiligheid werden genoemd. Bewoners gaven aan dat de gemeente en de politie dat maar 
op moeten lossen. 

 Als buren in onmin met elkaar leven en ruzie hebben geeft dit vaker een onveilig gevoel. Net 
als het hebben van buren die in ogen van de andere bewoners “vreemd” zijn. 

 Die paar bewoners die wel initiatieven genomen hebben om zelf in hun buurt iets op te zetten, 
deden dat omdat ze zelf in het verleden te maken gehad hebben met een onveilige situatie.  
Het elkaar kennen en het uitwisselen van telefoonnummers tussen buren bleek in de meeste 
gevallen voldoende. In één buurt is men voornemens om een buurtvereniging op te richten. 
MEER is gevraagd om hierbij te ondersteunen. 

 In het totaal zijn 1199 huishoudens uitgenodigd voor een bijeenkomst over veiligheid in hun 
eigen wijk of buurt. 76 personen hebben de avond bezocht. 15 mensen hebben hun mail 
adres achtergelaten omdat ze op de hoogte willen blijven als iemand anders iets gaat 
organiseren. 
Op de bijeenkomst waar niet expliciet gevraagd is wie, samen met MEER, iets op wil zetten 
heeft niemand zich aangemeld. Tijden de andere bijeenkomst is die vraag wel expliciet 
gesteld. 2 bewoners hebben zich die avond opgegeven. Een latere mail met wederom de 
uitnodiging om actief mee te denken heeft nog één reactie opgeleverd van iemand die, mocht 
het in de agenda passen wel deel wilde nemen aan een oriënterende bijeenkomst. Deze 
bijeenkomst moet nog plaatsvinden omdat het tot nu toe niet mogelijk was een datum te 
vinden waarop alle betrokkenen konden.  

 Wanneer bewoners de suggestie gedaan wordt om zelf iets te organiseren, nemen bewoners 
voor zover bekend geen initiatief. De hulp van MEER Welzijn is in elk geval niet ingeroepen. 
Daar waar MEER bewoners vraagt om zich aan te sluiten bij MEER Welzijn is er minimale 
belangstelling. 

 
Concrete acties vanaf najaar 2014 
 
Najaar 2014  

Bewonersinitiatief in de Veenhof  
Een bewoner heeft naar aanleiding van “koffiedrinken in de buurt” met MEER Welzijn een 
paar medebewoners benaderd. Hij wilde ook graag iets afspreken over veiligheid. Er staan 7 
woningen in de straat waar deze bewoner al ongeveer 30 jaar woont. 5 medebewoners wilde 
telefoonnummer en mail adressen uitwisselen. 2 anderen deden niet mee. Bij de bewoner die 
initiatief genomen heeft is in het verleden sprake geweest van een incident. De bewoner geeft 
aan dat mensen elkaar al goed kennen en er bijna allemaal al 30 jaar wonen. Het afgelopen 
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half jaar heeft niemand gebruik van de mogelijkheid om contact op te nemen gebruik gemaakt. 
Mensen voelen zich niet onveilig in hun buurt. 

 
Najaar 2014 

Uit een bezoek aan het veiliger wijkteam Zuid blijkt dat daar geen signalen zijn van bewoners 
die zich onveilig voelen 
 

11 november 2014 
Gesprek met bewoners in de Aalsburg. Zij geven aan dat de buurt elkaar goed kent en dat 
iedereen elkaar heel goed weet te vinden. Geen signalen van onveiligheid of gevoel van 
onveiligheid.  

 
12 november 2014 

Burengesprek in de Ververt.  
8 bewoners aanwezig. Men voelt niet direct voor instellen van een buurt-app of iets dergelijks. 
Bewoners geven wel aan het belangrijk te vinden elkaar te kennen. Men heeft het plan om 
een buurtvereniging op te zetten en heeft MEER om ondersteuning gevraagd. 
 
Opmerkelijk is dat tijdens een inventarisatie onder politie, Talis en SWT de Ververt genoemd 
is als buurt waar in het kader van het vergroten van de sociale samenhang in geïnvesteerd 
zou moeten worden. Het blijkt dat in deze wijk verschillende knelpunten zijn. MEER is dan ook 
zeker bereid om te ondersteunen bij het opzetten van een buurtvereniging en heeft daar op 
verzoek van de bewoners eind april de eerste bijeenkomst over. De gedachte is om een 
buitenactiviteit voor de buurt te organiseren als het weer beter wordt. 

 
20 januari 2015 

Bewoners bijeenkomst Wijchen Oost. 
Omdat in deze buurt een aantal overvallen geweest is, is er voor gekozen om de bewoners uit 
dit gebied uit te nodigen voor een bijeenkomst over veiligheid. Deze bijeenkomst was deels 
informatief en deels activerend van aard. Voor deze buurt is gekozen omdat de kans bestaat 
dat mensen zich hier wat onveiliger voelen dan elders, wat mogelijk een gunstige invloed heeft 
op de betrokkenheid. 
Er zijn 297 uitnodigingen verstuurd naar adressen op het industriegebied Oost.  
Op de avond zijn 29 bewoners aanwezig waarvan een paar mensen uit een zelfde huishouden. 
9 mensen hebben hun mail adres achter gelaten om op de hoogte gehouden te worden als 
iemand een initiatief neemt. Afspraak dat als zich na een paar weken niemand gemeld heeft 
met een initiatief de adressen vernietigd worden. Op 5 maart nog een mail gestuurd met de 
vraag of bewoners toch nog iets willen ondernemen. 
Er heeft zich die avond of achteraf niemand gemeld met een vraag om ondersteuning bij het 
opzetten van een buurtinitiatief. Zoals beloofd aan de mensen die hun mail adres gegeven 
hebben zijn op de mailadressen vernietigd. 
Een bewoner die zich afgemeld had voor de bijeenkomst is achteraf nogmaals geattendeerd 
op de mogelijkheid om zelf iets op te zetten met ondersteuning van MEER Welzijn. Hierop 
kwam geen reactie.  
 

21 januari 2015  
Bewonersbijeenkomst Alverna 
Om dezelfde reden als er gekozen is voor Wijchen Oost is ook een bewoners-bijeenkomst 
gehouden in Alverna.  
Er zijn 902 huishoudens in Alverna uitgenodigd.  
Op de avond zijn 47 bewoners aanwezig.  
6 mensen hebben hun mail adres achter gelaten om op de hoogte gehouden te worden als 
iemand een initiatief neemt. 
2 mensen hebben op uitnodiging van MEER Welzijn aangegeven wel eens mee te willen 
praten over mogelijkheden in de eigen woonomgeving. Een maand later is iedereen, die het 
mailadres gegeven nogmaals benaderd om mee te denken. Naar aanleiding van deze mail 
kwam nog één reactie. Op de eerste uitnodiging voor een vervolgbijeenkomst hebben beide 
afgezegd wegens andere bezigheden. Een nieuwe bijeenkomst is gepland. 
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Maart 2015 
Contact met de bewoner die de website Wijchen Waakt opgezet heeft, leert dat dit initiatief niet loopt 
zoals in eerste instantie was verwacht. Bewoners zijn in het begin direct aangesproken en dat leverde 
te weinig aanmeldingen op. Er is toen een buurtfeest georganiseerd om bewoners te werven. Het was 
een leuk feest en naar aanleiding daarvan hebben zich een paar bewoners aangemeld. Vervolgens is 
het weer gestopt. Nadat er een koppeling gemaakt is met de website Wijchen 112 zijn uit een aantal 
wijken een paar aanmeldingen binnen gekomen. Daar bleef het bij. De initiator geeft aan dat er 
eigenlijk in elke wijk iemand zou moeten zijn die de schouders er onder zet. Maar dit wordt niet 
opgepakt door bewoners. 
 
Conclusie 

 Bewoners die wij gesproken hebben voelen zich redelijk veilig in Wijchen. 

 Als er al sprake is van angst is dit vaak ingegeven door een concrete gebeurtenis. 

 De opkomst op de georganiseerde avonden waar informatie gegeven wordt over veiligheid 
was redelijk hoog.  

 Het animo om zelf iets te initiëren ten behoeve van de hele buurt is minimaal. 

 Bewoners zijn eventueel nog wel bereid om aan te sluiten bij een initiatief dat door anderen 
genomen wordt. 

 Daar waar bewoners elkaar (goed) kennen, geeft men aan dat als prettig en veilig te ervaren. 

 Mensen die anders zijn, worden nog al eens aangewezen als oorzaak van gevoelens van 
onveiligheid.  

 Vanuit een afwachtende houding ondersteuning aanbieden, heeft geen resultaat.  

 Uit de contacten met bewoners blijkt dat het opzetten van een extra (preventieve) structuur op 
het gebied van veiligheid geen breed draagvlak heeft. 

 
 
Aanbeveling 

 Sociale samenhang draagt bij aan het doorbreken van vooroordelen en geeft mensen een 
veiliger gevoel. In wijken waar signalen zijn dat op verschillende fronten ongenoegen heerst 
en bewoners zich onveilig voelen moet integraal ingezet worden. Daar waar bewoners elkaar 
kennen is het relatief simpel om bijvoorbeeld een belnetwerk op te zetten. Dit sluit naadloos 
aan bij de taak die MEER Welzijn heeft. 

 Gezien de opkomst en de positieve reactie van bezoekers van de bewonersbijeenkomsten in 
Alverna en Oost is het aan te bevelen dergelijke brede informatiebijeenkomsten over waar 
burgers zelf op kunnen letten, hoe onregelmatigheden gemeld kunnen worden en wat 
bewoners zelf kunnen doen kunnen voor heel Wijchen te organiseren. MEER Welzijn kan dit 
uitvoeren. Uitgaande van 10 bijeenkomsten per jaar zijn hier in het totaal 80 uur gemoeid. 

 Meer Welzijn beveelt aan op dit moment niet in te zetten op het in het leven roepen van 
specifiek op veiligheid gerichte projecten in buurten maar de voorkeur te geven aan de in 
aanbeveling 1 en 2 genoemde maatregelen.  
 

 
 


